
 
 
 

 
 
 
 
 
 

BESZÁMOLÓ 
A 2021 ÉVBEN VÉGZETT MUNKÁRÓL 

 
 

Polgárőr szervezetünk az elmúlt évben is folytatta Alapszabályában rögzített, a 
Közgyűlés által elfogadott bűnmegelőző tevékenységét. A végzett munka színvonala nem 
romlott, a fluktuáció nem befolyásolta lényegesen sem a létszámunkat, sem a munkánk 
színvonalát. Az év során 65 fő körül mozgott a létszámunk. 

 
A COVID-19 vírus jelenléte nagyban befolyásolta tevékenységünk körülményeit, 

lehetőségeit. A korlátozások miatt elmaradtak a közösségi rendezvények, a nyári 1-2 hónapra 
korlátozódtak a kerületi létszámkorlátos programok, a maszkviselés és a fertőtlenítés 
kényszere folyamatosan fennállt, és nagy szükség mutatkozott a lakótársak részére történő 
segítés területén. Ezek a tényezők azonban nem változtatták meg polgárőreink pozitív 
hozzáállását a kerületi közbiztonság, rend fenntartása és az emberek segítése irányában. 

 
Sajnos az elmúlt év szomorú következménye, hogy további polgárőreinktől kellett 

végleges búcsút vennünk: Kádár Sándorné, Kun István, Klem László, Liptai György 
temetésén vettünk részt. 

 
Kapcsolataink korrektek, erősek: a kerületi Önkormányzattal, a Rendőrkapitánysággal, 

a Közterület-felügyelettel szinte napi kapcsolatunk van, az OPSZ és BPSZ megbízható 
tagszervezete vagyunk. A kerület civil szervezeteivel Civil Kerekasztal formájában építjük 
kapcsolatainkat, és együtt alakítjuk a civil társadalmat. DR. Csery-Szűcs Péter elnökhelyettes 
képviseli szervezetünket az egyre erősödő, növekvő létszámú Civil Kerekasztal ülésein. Ezek 
a pandémia idején online formában történtek, így is sikerült megbeszélni a kerületi ügyeket, a 
civil élet eseményeit. 

 
A legfontosabb szakmai együttműködés a kerületi Rendőrkapitánysággal van. 

Kölcsönösen részt veszünk egymás beszámoló, értékelő ülésein, tanácskozásain. Havonta 
szervezzük, hetente pontosítjuk közös akcióinkat, szolgálatainkat. Ez a rendszer a vírus miatt 
esetenként átszervezésre került, hogy jobban vigyázhassunk egymásra. 44 alkalommal, 450 
órás közös szolgálatot teljesítettünk, 2 elfogásban segítettünk, rendszeresen volt közös 
ifjúságvédelmi szolgálat. 

 
Legfőbb támogatónk a kerületi Önkormányzat. Nemcsak pénzügyi, hanem elvi 

szempontból is jelentős a támogatás: az önkormányzati képviselők ismerik, elismerik 
szervezetünk tevékenységét, saját területükön segítik működését. Minden évben beszámolunk 
tevékenységünkről a Jogi- és Közbiztonsági Bizottság előtt, amely pályázat formájában is 
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támogatja szervezetünket. Az Önkormányzat a megkötött együttműködési megállapodás 
alapján támogatja munkánkat, ez adja a stabil gazdálkodásunk alapját.  

 
A kerületi jegyző felhívása alapján folyamatosan figyelemmel kísértük a közterek 

köztisztaságát, segítettük a kerületi rendezvények nyugalmát. A veszélyhelyzet idején az 
illetékes alpolgármester, ill. aljegyző vezetésével heti rendszerességgel egyeztető 
értekezleteken vettek részt a területért felelős szervek és szervezetek képviselői, így 
folyamatosan összehangolt munkát lehetett végezni. Bennünket legtöbbször Erdős László 
elnökhelyettes képviselt. Ott voltunk a megtartott lakóközösségi rendezvényeken, nyáresti 
koncerteken, emléktábla avatásokon, koszorúzásokon. Összesen mintegy 350 órában 
biztosítottuk a különböző rendezvények nyugalmát.  

 
A Kábítószerügyi Egyeztető Fórum (KEF) is korlátozottan tudott rendezvényeket, 

megbeszéléseket tartani. Együttműködtünk a kerületi Prevenciós Központtal a csellengő 
fiatalok segítése érdekében. A Prevenciós Központ több munkatársa egyben kerületi polgárőr 
is, a járőrözéseik során kiemelten figyelnek a terek, közterületek rendjére, a környék 
nyugalmára. Zavaró körülmények esetén közbelépnek, hatáskörükben intézkednek, vagy 
hívják a kerületi Rendőrkapitányság, ill. Közterület-felügyelet szakembereit. Rendszeresen 
közös szolgálatokat teljesítenek a felelős szervezetek, a polgárőrök a rendőrségi információkat 
is figyelembe véve segítenek a kerület közbiztonságának erősítésében. A polgárőr járőrök 
útjuk során figyelik a drogozó, szipuzó, alkoholt fogyasztó társaságokat, csoportokat, 
különösen a fiatalkorúakat. Fontos feladat volt a közterületekre vonatkozó szabályok 
betartásának ellenőrzése. Gyakran a kerületi Közterület-felügyelet szakembereivel közös 
járőrözéssel erősítettük a közbiztonságot (30 alkalom, mintegy 330 óra). 

 
A BPSZ akciókban lehetőségeinknek megfelelően vettünk részt. A BPSZ felkérésére 

több alkalommal biztosítottunk, segítettünk terület-biztosításban, zárásokban, kiürítésben. Ott 
voltunk a temetőben Mindenszentekkor, versenyek, útlezárások, focimeccsek biztosításánál. 
Aranyvasárnap polgárőreink fokozottan ellenőrizték a nagyobb bevásárló központok 
környékét. 

 
A katasztrófavédelem területén a kerületben megalakult szakmai katasztrófavédelmi 

polgárőr egyesület dolgozott, amely a megfelelő kiképzések és gyakorlatok mellett jelentős 
segítséget tudott adni tűzesetek és más katasztrófa helyzetek megelőzésénél, elhárításánál, 
kezelésénél. Az egyesület az év során aktívan részt vett a vízrendészeti feladatok 
elvégzésében, nemcsak a dunai szakaszon. 

 
A budapesti Postával kötött együttműködési megállapodás alapján a kijelölt 

postafiókot rendszeresen figyeljük. Ebben a Népsziget csoport a legaktívabb. Részt vettünk a 
pénzes-postások kísérésében, így biztosítva a nyugdíjak biztonságos kézbesítését, 2021-ben 
38 órában.  

 
Kiemelten kezeltük a központi, fővárosi célkitűzések teljesítését: nagy gondot 

fordítottunk az iskolák környéke nyugalmának biztosítására, a gyerekek közlekedésének 
biztonságára. Elsősorban szeptemberben 2 iskolánál naponta figyeltük a közlekedés rendjét, 
GáspárZsuzsa, Laczkovich János, Neiser Ferenc, Erdős László, Csery-Szűcs Péter és a Váradi 
csoport részt vételével. 

  
2021-ben mintegy 4000 órát töltöttünk az utakon, tereken, és mintegy 1000 órában 

végeztünk adminisztratív tevékenységet, szervezői feladatot. Sokat autóztunk a kerületben, 
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több mint 6000 km volt a megtett táv. A járőrözést segítették a szolgálati autók, amelyek 
cégautó-adóját megkaptuk az OPSZ-től, és elszámoltunk a kapott támogatással.  

 
Ünnepek idején fokozottan figyeltük a forgalmas csomópontokat. Nagyon hatásos volt 

az Aranyvasárnapi bűnmegelőzési akció, ahol minden csoportunk képviseltette magát 
(összesen 30 fő).  

 
A kerület problémás területein rendszeres jelenléttel jelentősen lecsökkentettük a 

rendbontások számát, jeleztük a parkrongálásokat, így a környékek helyzete számottevően 
javult. Farkas Pál tevékenysége sokat jelent ezen a téren is. Az Oroszlán patika kérésére - 
Gáspár Zsuzsa személyében - az esti órákban rendszeresen jelen vagyunk a biztonság 
érdekében. 

 
Szervezeti életünkről: rendszeresen megbeszéljük teendőinket, akcióinkat. 

Legfontosabb döntéshozó a közgyűlés, év közben minden fontos kérdésben közösen döntünk 
a csoportok vezetőivel, az elnökséggel. 2021-ben tavasszal nem tudtuk megtartani a 
beszámoló közgyűlést, amelyen tisztújítást is tartottunk, ezt a nyári időszakra időzítettük. 
Hétfőnként ügyeletet tartunk az irodában. 

 
Honlapunk (www.angyalfoldpolgarorseg.hu) sikeres, látványos oldalain mutatjuk be 

tevékenységünket. Sokan így találtak meg bennünket, és léptek be a szervezetbe. 55520000 fő 
felett  jár az oldal látogatottsága! 

 
Sikeresen működik az Ifjú Polgárőr akció. Rendszeresen részt vesznek a csellengő 

fiatalokkal kapcsolatos felvilágosító, segítő járőrözésben, amelyet gyakran kerékpárral látnak 
el. Kerékpárokkal és sisakokkal láttuk el a fiatalokat. Új eszközként jelent meg az elektromos 
roller. Pál Attila és Kerékjártó Gáspár nemcsak a szolgálati időben, hanem a szabadidő 
hasznos eltöltésében is sokat tesz a fiatalokért. 

 
Az OPSZ-től kapott segédmotort a Népszigeten alkalmaztuk, Soltész János 

járőrözésekor. Polgárőreink rendszeres jelenlétükkel hozzájárulnak a terület rendjéhez, 
tisztaságához, nyugalmához. 

 
Fegyelmi helyzetünk stabilnak mondható. Jól működik a 3 hónapos próbaidő 

rendszere. Az apróbb problémákat szervezeten belül rendezzük. Az év során megváltunk 
azoktól, akik huzamosabb ideig nem vették ki a részüket a közös munkából. Ez is oka a 
viszonylag alacsonyabb létszámnak.  

 
A gazdálkodásról: pénzügyi helyzetünk stabil, gazdálkodásunk kiegyensúlyozott, 

tervszerű, átgondolt és megfontolt. A Felügyelő Bizottság szakszerű ellenőrzései, javaslatai 
jól segítik a számviteli szabályok betartását. A könyvelést szakember végzi. 

 
Az év során bevételünk közel 3,8 millió Ft volt. Legnagyobb támogatónk az 

Önkormányzat, összesen 2.000.000,- Ft-tal segítette működésünket (éves megállapodás 
alapján). 2021-ben a BPSZ pályázaton 900000.- Ft-t nyertünk, működésre és polgárőr 
ruházatra. Önkormányzati pályázaton 400000.- Ft-ot kaptunk technikai eszközök 
beszerzésére, amelyet a szolgálati gépjárműveink felszereltségének javítására használtunk. A 
kapott összegekkel szabályosan, határidőre elszámoltunk. 

 

http://www.angyalfoldpolgarorseg.hu/
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Az adó 1 %-ából utalható összeg valamennyit emelkedett 2021-ben, 73743.- Ft-ot utalt 
át a NAV részünkre. A tagdíjat mindenki befizette, bár az időbeliség nem mindenkinek 
erőssége. A notórius nemfizetőktől megváltunk.  

 
Az év során pénzünket takarékosan, átgondoltan költöttük. A bevételek a megugró 

infláció miatt csak részben fedezték kiadásainkat. A 4,91 millió Ft kiadási összeg legnagyobb 
részét a járőröző gépkocsik működtetésére (800000 Ft), és a szervezeti élet feltételeinek 
megteremtésére fordítottuk. (Részletes adatok mellékelve a pénzügyi beszámolóban). Minden 
számlánkat időben kifizettük. Látható, hogy pénzügyi tartalékaink az elmúlt 2 évben 
csökkentek, előbb-utóbb elfogynak. 

 
Összességében: eredményes évet zártunk, büszkék lehetünk sikereinkre. 

Elmondhatjuk, hogy a már kétszer kapott „Az év polgárőr egyesülete” cím és a kétszer elnyert 
Civil Vándorkupa valóban jó helyre került, stabil, folyamatosan jól teljesítő szervezetet 
képviselünk. 

 
 
Köszönjük a támogatást, a segítő együttműködést! 
 
 
Budapest, 2022. május 01. 
 
 
 Takács Ferenc 
 elnök 


